
محمود فکری آخرین 
نامی نبود که برای 

تیم امید مطرح شد، 
شایعاتی در مورد 

آمدن صمد مرفاوی، 
گابریل کالدرون 

و اسماعیل حلالی 
نیز به گوش رسید 
حتی گفته می شد 
اگر حسین عبدی 
در مسابقات کافا 

عملکرد خوبی داشته 
باشد می تواند 
شانس هدایت 

امیدها را داشته 
باشد. یک بی برنامگی 

و سردرگمی خالص!

استعفا؛ بزرگ ترین 
خدمت فتح الله زاده 

به استقلال
بعــد از همــه مشــکلاتی کــه علی 
فتح اللــه زاده در پنجمیــن مرتبــه 
انتخابــش به عنــوان مدیرعامــل 
یــن باشــگاه  اســتقلال بــرای ا
آفریــد، کناره گیــری از این ســمت 
بزرگ تریــن خدمتــی بــود کــه وی 
می توانســت به آبی ها ارزانی کند 
و او ایــن کار را در اواســط هفتــه 
پیــش انجــام داد. فتح اللــه زاده 
ســه هفتــه پیــش نیــز پــس از 
دیــدن عجــز خــود در تأمیــن و 
پرداخــت طلــب نجومــی آنــدره آ 
اســتراماچونی، از ســمت خــود 
اســتعفا داده بود اما در آن مرتبه 
ســایر اعضــای هیــأت مدیــره 
اســتقلال در اقدامــی نامعقــول 
با اســتعفای او مخالفــت نموده و 
وی را در مقامــش ابقا کردند. این 
مدیــران در مرتبه جدیــد چاره ای 
جز پذیرش استعفای او نداشتند 
و در نهایــت تصمیــم گرفتــه شــد 
که حجــت کریمــی در عین حفظ 
ســمت خــود )ریاســت هیــأت 
مدیــره( به عنــوان مدیرعامــل 
موقتــی هــم انجــام وظیفــه کنــد.

شــاید فتح اللــه زاده در مرتبه های 
ن  ا به عنــو بــش  نتصا ا قبلــی 
مدیرعامــل آبی پوشــان پایتخــت 
خدماتــی بــه آنهــا کــرده باشــد 
امــا در دو مرتبــه آخــر آنچنــان 
ضعیــف و بی اثــر ظاهــر شــد کــه 
بــر دســتاوردهای قبلــی خــود نیــز 
خــط بطــلان کشــید. او در اواخــر 
1399 بــرای چهارمیــن بــار در 
عمرش سرپرســت اســتقلال شد 
امــا در مواجهه با خیل مشــکلات 
و بــا توجــه بــه عــدم کارایــی خــود 
و فقــدان بودجــه، اســتعفا کــرد و 
ابتــلای خــود بــه بیمــاری کرونــا را 
بهانــه ایــن اقــدام قــرار داد و کل 
زمامــداری اش بــه دو مــاه هــم 
نکشید. انتصاب مؤخر او و بواقع 
همانــی کــه هفتــه پیش بــه پایان 
رســید، بدتریــن دوره او را در ایــن 
باشــگاه بــه تصویــر کشــید و وی 
تــا جایــی که توانســت به باشــگاه 
و خــودش لطمــه زد و بــه کلــی از 
چشــم ها افتــاد، بــه طــوری کــه 
هواداران استقلال حالا می توانند 
با رفتن او نفســی براحتی بکشند. 
درگیری هــای کلامی او با مســئول 
ســازمان خصوصی ســازی کــه در 
تمامــی آنهــا وی یک بازنــده بزرگ 
بــود و در مقابلــه بــا قربــان زاده 
حرفه ای یک مناظره کننده آماتور 
نشــان داد )کــه حتــی از اصــول 
ابتدایــی مدیریــت و مبناهــای 
اولیــه اقتصــادی اطلاعــی نــدارد( 
یــک ضربــه عظیــم بــه کل اعتبــار 
و پیشــینه باشــگاه بــود. عــلاوه بر 
این، فتح الله زاده هرگز نتوانست 
ایــن مســأله را توجیــه و تفهیــم 
کنــد کــه چــرا پــول فراتــر از صــد 
میلیــارد تومانی اهدایی ســازمان 
خصوصی ســازی را کــه مختــص 
پرداخت طلب سرمربی ایتالیایی 
ســابق اســتقلال بود، خرج اموری 
دیگر از جمله برداشتن بخشی از 
آن برای خودش کرده که به گفته 
وی، طلبــی بــوده که اســتقلال در 
ســنوات قبلــی مدیریتــش بــه او 
داشــته امــا آن را بــه او نپرداختــه 
بــود. قــدر مســلم اینکــه اعضــای 
باقی مانده هیأت مدیره استقلال 
هــم در ایــن روزهــای ســخت کار 
ی حــل مشــکلات  بــرا مهمــی 
یــن باشــگاه در پرونده هــای  ا
قضایــی و اقتصــادی اش انجــام 
نخواهنــد داد و بعــد از حــذف 
شــدن از »آســیا«، مجازات هــای 
بعــدی آنهــا هــم در راه اســت ولی 
رفتــن فتح اللــه زاده و انتخــاب 
شــدن و آمــدن مدیرانــی تــازه کــه 
ســران ســازمان خصوصی ســازی 
مدعی انــد اجــازه انجــام آن را از 
سازمان های بالادست گرفته اند، 
می تواند قدمی در راه اصلاح امور 
و حــذف حــرکات دلبخواهــی در 
بالاترین ســطح مدیریت باشگاه 
و پایانــی بــر ارجــح شــمرده شــدن 
»افراد« بر منافع »جمع« و اعتبار 

باشــگاه باشــد.

 zسرمقاله

امیر قلعه نویی

جلسه با تاج برای کادر فنی تیم امید

مهدی تاج و امیر قلعه نویی روز پنجشنبه جلسه ای را برگزار کردند. این جلسه برخلاف 
نشســت های قبلی بیشــتر به تیم امید ایران اختصاص داشــت. رئیس فدراسیون 
و ســرمربی تیــم ملــی فوتبــال درباره انتخاب ســرمربی تیم امیــد ایران صحبت های 
مفصلی را انجام دادند. مهدی تاج گزینه های نهایی تیم امید را با قلعه نویی مورد 
بررســی قرار داد.  قلعه نویی گزینه خود را به تاج پیشــنهاد داد و این احتمال وجود 

دارد امروز جلسه  سه نفره ای میان طرفین برگزار شود تا همه چیز نهایی شود.

حمید سجادی

بازدید سرزده از ورزشگاه آزادی

در بازدید حمید سجادی، وزیر ورزش و جوانان در جریان بهسازی و مقاوم سازی 
سکوهای ورزشگاه آزادی قرار گرفت و رئیس و معاون شرکت توسعه و نگهداری 
اماکن ورزشی و مشاوران پروژه توضیحات خود را درباره فرآیند بهسازی ورزشگاه 
آزادی ارائه کردند. سجادی در این بازدید تأکید کرد مقاوم سازی این ورزشگاه 
بصورت دقیق و کامل و با رعایت برنامه زمانبندی شده انجام گیرد تا هواداران 

فوتبال ایران بتوانند از این استادیوم ملی نهایت استفاده را ببرند.

حیدر سلیمانی:

3 داور کمترین اشتباه را داشتند

سلیمانی کارشناس داوری درباره انتخاب داور دربی پیش رو گفت: »دربی یک بازی 
خاص است و برای انتخاب داور دو شاخصه را باید مدنظر بگیریم. ابتدا شایستگی داور 
است و یک فشار بیرونی داوران را داریم. در سال های قبل هم اتفاق افتاده که با فشارهای 
بیرونی داور بازی عوض شده است. خواهش من از کمیته داوران این است که اساس 
شایستگی را اگر بخواهند لحاظ کنند، داورانی مثل وحید کاظمی، حسن اکرمی و امیر 
عرب براقی کمترین اشتباه را داشتند. این داوران شایسته قضاوت برای دربی هستند.«

وصال روحانـی
روزنامه نگار

فوتبال ایران زیر  ذره بین2
مدیریت فوتبال 

حــدود 9 مــاه می شــود کــه تیــم امیــد 
ایــران بــدون ســرمربی بــه ســر می بــرد، 
مهــدی مهدوی کیــا به هر دلیلــی از تیم 
کنــار گذاشــته شــد بــه خود فدراســیون 
فوتبــال ربــط دارد و حتــی اگــر جدایــی 
او ســلیقه ای بــوده هیچ کــس نمی تواند 
ایرادی به این کار وارد کند، اما مشــکل 
اصلــی ایــن اســت کــه چــرا تــا الان هیچ 
جایگزینــی بــرای او مشــخص نشــده؟ 
مگــر قــرار نبــود بــا تعیین ســرمربی تیم 
ملــی بزرگســالان ســرمربی تیــم امیــد 
نیــز مشــخص شــود؟ بــا ایــن رونــدی 
کــه مراجــع مربوطــه بــه تیــم امیــد 

پیــش گرفته انــد مســابقات انتخابــی 
المپیــک روز بــه روز نزدیک تر می شــود 
و ناامیــدی در تیــم امیــد نیــز بــه همــان 
انــدازه افزایــش پیــدا می کنــد و بــاز هم 
بایــد حســرت چهــل و انــدی ســاله خود 
بــرای رســیدن بــه المپیــک را باز بیشــتر 
کنیــم، البتــه اگــر بــرای کســی ســوختن 

یــک نســل مهــم باشــد!
بعــد از رفتــن کیــا اســامی زیــادی حــول 
نیمکــت تیــم ملــی بــه گــوش رســید. 
اول از همــه نام هایــی ماننــد ســیروس 
پورموســوی و عبداللــه ویســی بــرای 
نیمکــت تیــم امیــد مطــرح شــد. چــه 
در حــد واقعیــت و چــه در حــد شــایعه 
خیلــی زود هــر کســی ایــن گزینه هــا را 
انتخاب کرده بود متوجه شد که سبک 

اینگونــه مربیان به درد تیم نمی خورد و 
دیگــر اســمی از این قبیل بــرای هدایت 

نیمکــت امیــد بــه گــوش نرســید.
بعد از آن شایعه آمدن مجتبی حسینی 
ســرمربی فعلی پیکان به گوش رســید، 
حســینی کــه در لیــگ ثابــت کــرده بــود 
هدایــت جوان هــا را به خوبی بلد اســت 
و اســتعدادهای زیــادی را در تیمــش 
پــرورش داده اســت در حــد همیــن 
شــایعه باقــی مانــد و خیلــی زود از بیــن 

گزینه هــا کنــار رفت. 
بعــد از مجتبــی حســینی نــام ســرمربی 
اخراجــی ســایپا محمــود فکــری پیــش 
کشــیده شــد که اینجــا این ســوال برای 
مخاطــب بــه وجــود آمد کــه اصلاً ملاک 
بــرای انتخــاب و تعییــن گزینــه هدایــت 

تیــم ملــی امیــد چیســت؟ چــه کســی 
صاحب این تیم اســت و چه کســی و بر 
چه اســاس و معیاری ســرمربی انتخاب 
می کند؟ بهترین تشــبیه برای تیم امید 
همان طفل سر راهی فدراسیون است! 
مــا آخر نفهمیدیم کمیتــه ملی المپیک 
ســرمربی تیــم امیــد را تعییــن می کنــد، 
وزارت ورزش کــه خــرج تیــم را می دهــد 
ایــن کار را انجــام می دهــد یــا کمیتــه 
جوانــان که در دســت میرشــاد ماجدی 
اســت باید این نیمکــت را از بلاتکلیفی 

در بیــاورد؟
امــا محمود فکری آخرین نامی نبود که 
بــرای تیــم امیــد مطــرح شــد، شــایعاتی 
در مــورد آمــدن صمد مرفــاوی، گابریل 
کالــدرون و اســماعیل حلالــی نیــز بــه 

گــوش رســید حتــی گفتــه می شــد اگــر 
فــا  حســین عبــدی در مســابقات کا
عملکــرد خوبی داشــته باشــد می تواند 
شانس هدایت امیدها را داشته باشد. 
یــک بی برنامگــی و ســردرگمی خالص!
و  مرج هــا  و  هــرج  یــن  ا م  تمــا بــا 
بلاتکلیفی هایــی کــه به آن اشــاره شــد، 
مهــدی تــاج در آخریــن اظهارنظرش در 
مــورد انتخاب ســرمربی تیــم ملی گفت 
کــه تــا پایــان فروردین تکلیــف نیمکت 
امیــد مشــخص خواهد شــد، امــروز که 
ایــن مطلــب را می خوانیــد روز شــنبه 
26 فروردیــن مــاه اســت و مــا منتظــر 
هســتیم که تا پایان هفته نام ســرمربی 
جدیــد را با اعلام فدراســیون برای شــما 

منتشــر کنیــم.

سرگیجه فدراسیون نشین ها تاریخ انقضا خورد 

5 روز تا معرفی سرمربی تیم امید
ایمان گودرزی

روزنامه نگار

 zسوژه

مهــدی تاج رئیس فدراســیون فوتبال در 
حاشــیه مراســم راهپیمایــی روز جهانــی 
قدس  گفت: »جامعه ورزش در حمایت 
از ملت مظلوم فلسطین و محکوم کردن 
جنایــات رژیــم صهیونیســتی همیشــه 
حضوری پررنگ داشــته اســت، خودتان 
می دانیــد ورزشــکاران ایرانــی بارهــا در 
مســابقات بین المللــی از رویارویــی بــا 
ورزشــکاران ایــن رژیم جعلــی صرف نظر 

کرده انــد.«
 او ادامــه داد: »بازیکنــان فوتبــال بارهــا 
بــه خاطــر اینکه تیم رقیــب بازیکن رژیم 
صهیونیســتی در ترکیــب خــود داشــته 
اســت از حضــور در میــدان خــودداری 
کردنــد؛ در رشــته های انفــرادی همچون 
کشــتی، جــودو و کاراتــه نیــز ورزشــکاران 
باغیرت ایرانی حاضر به انجام مسابقه با 
ورزشکاران رژیم صهیونیستی نیستند.«

 رئیس فدراســیون فوتبــال همچنین در 
پاســخ به این پرســش که آیا پرسپولیس 
نیــز همچون اســتقلال از حضور در لیگ 
قهرمانان آسیا حذف شده است؟ گفت: 
»ماجــرای اســتقلال و پرســپولیس بــرای 
حضور در لیگ قهرمانان آســیا دو مقوله 
متفــاوت اســت، کنفدراســیون فوتبــال 
آســیا نــه تنهــا بــه دو باشــگاه اســتقلال و 
پرســپولیس بلکــه بــه تمام باشــگاه های 
ایرانــی نامــه زده و از آنهــا می خواهــد، 
ایــرادات را برطــرف و تذکــرات لازم را 

می دهنــد.«
 او گفــت: »پیــش از اینکــه امــروز در 
راهپیمایی روز قدس حاضر شوم با مدیر 
کمیته صدور مجوز حرفه ای جلســه ای را 
برگــزار کردم، پرســپولیس طلــب بوژیدار 
رادوشــویچ را پرداخت کرد و شــرایط این 
باشگاه خیلی خوب است، مشکل جدی 

ندارنــد. یــک مشــکل به نــام مالکیت دو 
باشــگاه اســتقللال و پرســپولیس وجــود 
دارد، وزارت ورزش و جوانــان مالــک دو 
باشگاه است که نامه آن را ارسال کردیم 
و بــه نظــر من صد درصــد برطرف خواهد 
شــد چرا که بهره مالکانه صورت گرفته و 

در حال خصوصی ســازی اســت.«
رئیــس فدراســیون فوتبــال تأکیــد کــرد: 
»ما برای ســال 2۰22 که سندســازی شد 
بــا جریمــه 12۰ هزار دلاری روبرو شــدیم، 
۴۰ هــزار دلار پرداخــت شــد و ۸۰ هــزار 
دلار تعلیقــی بود، دیروز نامه ای آمد برای 
سال 2۰21 که باز هم سندسازی کردید و 
موجب تعلیق کل فوتبال شد، کار بسیار 
عجیبی بود و ممکن است 2۰۰-3۰۰ هزار 
دلار جریمــه شــویم و اگــر بــار ســوم ایــن 
اتفاق رخ دهد که تبعات بسیار سنگینی 
برایمــان بــه همراه خواهد داشــت، هیچ 

امکانــی برای لابیگــری وجود نــدارد، چرا 
که مربوط به تمام باشــگاه های آســیایی 
اســت و تنهــا بــه فوتبــال ایــران ارتباطــی 

ندارد.«
تــاج دربــاره اینکــه فصــل آینده سیســتم 
VAR وارد فوتبــال ایــران خواهــد شــد یــا 
خیــر توضیــح داد: »نمی شــود یکبــاره 
ایــن کار را انجــام داد، در حــال خریــداری 
ایــن سیســتم هســتیم، باشــگاها نیز در 
حــال خریــداری هســتند اما بایــد داوران 
نیــز آمــوزش ببیننــد. در بخــش داوران 
زن بــرای اینکــه حــذف نشــوند آنهــا را 
بــه تاجیکســتان اعــزام کردیــم و ســوت 
می زننــد، در بخــش داوران مــرد باید این 
سیســتم وارد شــود وگرنــه داوران مــا از 
آســیا حــذف خواهنــد شــد. ایــن احتمال 
وجــود دارد فصــل آینــده در برخــی از 

ورزشــگاه ها VAR داشــته باشــیم.«

مهدی تاج: فوتبال 300 هزار دلار جریمه شد
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